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ProRail en programma ERTMS zijn gericht op het voorkomen en verminderen van risico’s op een 
proactieve wijze. Met de huidige plannen implementeert het Programma ERTMS op het 
proefbaanvak en de eerste 7 baanvakken in en rondom de Randstad. Daarmee wordt weliswaar 
invulling gegeven aan Europese afspraken maar, omdat het allemaal druk bereden baanvakken in 
het westen en zuiden van het land betreffen, accepteren we daarmee ook een zeker 
implementatierisico dat de reiziger en de verlader zou kunnen raken. Sinds de planuitwerkingsfase 
van het programma ERTMS is steeds duidelijker geworden dat een early deployment lijn buiten de 
Randstad een mooie kans is om de risico’s op hinder voor de reiziger en verlader verder  te 
beperken. Een positief besluit over uitrol van ERTMS in Noord Nederland geeft het programma een 
waardevolle extra risicobeheersmaatregel in de vorm van deze early deployment lijn, die nog meer 
dan nu al in de plannen is opgenomen probeert om de implementatie van ERTMS voor de 
eindgebruiker zo soepel mogelijk te maken.   

De provincies Groningen en Friesland steunen de versnelde ombouw. De ontwikkeling past ook in 
het direct verder kunnen toepassen op deze lijnen van andere innovaties, zoals zelfrijdende treinen 
(ATO programma), automatisch rangeren en 5G.   

De goederensector ondersteunt dit voorstel. Zij heeft meermalen laten weten dat de rekening van 

ERTMS  voor deze sector op korte termijn (te) hoog is. Om te voorkomen dat zij in ook in oude 

technologie moeten blijven investeren dringt de goederensector er onophoudelijk op aan om het 

systeem ATB NG op een zo kort mogelijke termijn uit te faseren. Dat levert voor de goederensector 

het voordeel op dat ze dan slechts in één Europees systeem hoeft te investeren en niet ook nog 

jarenlang rekening moet houden met kosten voor het verouderde ATB NG systeem.   

Samenvattend. 

ProRail ziet de versnelde ombouw van de Noordelijke lijnen als een mogelijkheid met een positief 

effect op de risicobeheersing van het programma en als noodzakelijke vernieuwing van verouderde 

assets. ProRail adviseert u dan ook het unanieme advies van de stuurgroep ERTMS over te 

nemen en tot een versnelde uitrol van ERTMS in Noord Nederland  te besluiten. 

In afwachting op uw antwoord, 

met vriendelijke groet, 

John Voppen 

CEO 
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